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Utlåtande Rotel I (Dnr KS 2024/925) 

Motion om att rädda Fredhällsparken från 
exploatering 
 

Motion av Dennis Wedin (M) 

Förslag till beslut 

Föredragande borgarrådet Karin Wanngård 

Sammanfattning av ärendet 

Dennis Wedin (M) föreslår i en motion att kommunfullmäktige beslutar att uppdra till 
exploateringsnämnden att undanta Fredhällsparken som eventuell ersättningsplats för 
den 7-spelsplan som behöver ersättas. 

Beredning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 
fastighetsnämnden, idrottsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, Samfundet S:t Erik och 
Stockholms Naturskyddsförening. Samfundet S:t Erik och Stockholms 
Naturskyddsförening har inte inkommit med svar. 

Stadsledningskontoret konstaterar att genomförandet av projektet Stadshagen bland 
annat innebär att en 11-spelsplan tas bort och ska ersättas på annan plats på 
Kungsholmen. Detaljplanearbete för att studera möjligheterna för en 11-spelsplan i 
Kristinebergs strandpark som ersättning pågår. Denna lokalisering innebär i sin tur att 
den befintliga 7-spelsplanen i Kristinebergs strandpark behöver ersättas. 

Exploateringsnämnden kommer att redovisa vilka möjliga platser som finns för en ny 
7-spelsplan. På Kungsholmen är det begränsat med markområden som inrymmer en 
7-spelsplan. Det är därför inte lämpligt att i detta skede undanta någon av de 
friytor/parker som finns på Kungsholmen. 

Fastighetsnämnden anser att motionen bör avslås. Om den öppna gräsytan i 
Fredhällsparken skulle undantas från att utredas som ersättningsplan skulle någon av 
de kringliggande parkytorna bli aktuell istället för den som är kraftigt bullerstörd från 
trafikleden bredvid, där det tidigare funnits en fotbollsplan och som kan fungera för 
idrottsändamål som fotbollsträning. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.
Motionen besvaras med hänvisning till vad som sägs i stadens utlåtande.
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Idrottsnämnden anser inte att några platser bör undantas för utredning av möjlig 
placering av en ersättningsplan eftersom det finns ett stort behov av ytor för 
fotbollsplaner inom de norra delarna av innerstaden i kombination med att antalet 
möjliga platser är begränsat. Inom Kungsholmen är sedan tidigare just 
Fredhällsparken en av de två platser som identifierats som mest lämpade för 
placeringar av ersättningsfotbollsplan. 

Stadsbyggnadsnämnden påpekar att syftet med det pågående detaljplanearbetet är att 
studera möjligheter för en 11-spelsplan inom Kristinebergs strandpark, där det idag 
finns en befintlig 7-spelsplan. 11-spelsplanen ska möta behovet av idrottsytor i 
innerstaden och fungera som ersättning för minskade idrottsytor på nya Stadshagens 
IP. Den nya 11-spelsplanen ska på bästa sätt inordnas i parken för att tillgodose både 
behovet av idrottsyta och allmänhetens tillgång till parkyta. 

Föredragande borgarrådets synpunkter 

God tillgång till idrottshallar, spontanidrottsytor och ett levande idrottsliv i alla delar 
av staden är nödvändigt för att fler barn och unga ska få möjlighet att utöva idrott på 
lika villkor. I de fall idrottsytor tas i anspråk av annan bebyggelse ska ersättningsytor 
presenteras innan så sker. 

I staden idag finns ett stort behov av nya idrottsplatser och behovet ökar i takt med att 
vi blir fler stockholmare. När Stadshagen på Kungsholmen utvecklas med nya 
bostäder finns ett behov av att ersätta en 11-spelsplan. Detaljplanearbete för att 
studera möjligheterna för en 11-spelsplan i Kristinebergs strandpark som ersättning 
pågår. Denna lokalisering innebär i sin tur att den befintliga 7-spelsplanen i 
Kristinebergs strandpark behöver ersättas. 

I den rödgröna budgeten 2024 uppdras exploateringsnämnden, fastighetsnämnden och 
idrottsnämnden att utreda möjliga ersättningsplatser för 7-spelsplanen. Nämnderna 
studerar därför olika alternativ och kommer som svar på budgetuppdraget att redovisa 
möjliga platser för anläggande av en 7-spelsplan på Kungsholmen. Vi kan dock 
konstatera att antalet platser som kan rymma en 7-spelsplan är mycket begränsat, och 
anläggande av en ny fotbollsplan i en tät innerstadsmiljö innebär stora utmaningar 
och behov av avvägningar mellan olika intressen.  

En av de få möjliga platser där det finns plats för en 7-spelsplan är bredvid den del av 
Fredhällsparken där det idag redan ligger en idrottsyta med tennisbanor. På platsen 
precis bredvid tennisbanorna finns en öppen gräsyta som är kraftigt bullerstörd från 
trafikleden bredvid, men som kan fungera för idrottsändamål som fotbollsträning. Här 
har det även tidigare funnits en fotbollsplan. 

Bilaga 

Motion om att rädda Fredhällsparken från exploatering, dnr KS 2024/925-1 
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Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

Reservation av borgarråden Christofer Fjellner, Dennis Wedin och Andrea Hedin 
(alla M) enligt följande. 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att bifalla motionen i sin helhet 

2. Att därutöver anföra 

På exploateringsnämndens sammanträde den 22 augusti 2024 fick vi svar på vår 
skrivelse angående 11-spelsplanen i Kristineberg. Sammantaget gav kontorets svar en 
bild av att den populära Fredhällsparken är hotad av exploatering. Det hänvisas till att 
utredningen för att hitta en ersättningsplats för 7-spelsplanen fortfarande pågår och att 
en plats möjligen kommer att presenteras i samband med samrådet för Kristinebergs 
bollplan under hösten.  

Även om hösten förvisso nu redan är förbi så förstärker tyvärr bara 
finansborgarrådets svar på motionen i föreliggande ärende denna bild och därmed 
även våra farhågor kring att Fredhällsparken är hotad. Det framgår bland annat att 
ambitionen är att hitta en ersättningsplats för en ny 7-spelsplan i närområdet på 
Kungsholmen, samt att det inte är lämpligt att i detta skede undanta någon av de 
friytor eller parker som finns på Kungsholmen. Det är en hållning som Moderaterna 
inte delar.  

Vi ser naturligtvis fram emot att ta del av det reviderade inriktningsbeslut som 
planeras att redovisas i exploateringsnämnden efter att detaljplan för 11-spelsplan i 
Kristinebergs strandpark varit på samråd. Men våra farhågor om att 
Socialdemokraterna och den rödgröna majoriteten ser den populära Fredhällsparken 
som ett alternativ att exploatera med en fotbollsplan har som sagt stärkts genom 
svaret på motionen. 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar enligt föredragande borgarråds förslag.  

Stockholm den 18 december 2024 

Karin Wanngård 
Kommunstyrelsens ordförande 

Reservation av Jonas Nilsson (alla M) som är likalydande med Moderaternas 
reservation i borgarrådsberedningen. 
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Reservation av Jonas Naddebo (C) enligt följande. 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 
1. Att huvudsakligen instämma i motionens intentioner 

2. Att därutöver anföra 

Centerpartiet har under lång tid drivit frågan om att den uppskattade Fredhällsparken 
måste skyddas från exploatering. Som ensamt parti motsatte vi oss att påbörja 
planarbetet när start-PM behandlades i Stadsbyggnadsnämnden 2016. När den 
grönblå majoriteten kom till makten 2018 stoppades planerna på en fotbollsplan i 
parken, men under rödgrönt styre är parken nu åter hotad. Ett växande Stockholm 
behöver värna sina värdefulla parker och grönområden – där Fredhällsparken är en 
sådan, och nyttjas året om.  

Centerpartiet är för att utveckla den befintliga 7-spelsplanen på Kristinebergs BP till 
en 11-spelsplan, och ser att det är av största vikt att även 7-spelsplanen kompenseras 
på Kungsholmen. Vi är eniga med motionärernas uppfattning att parken ska undantas 
som potentiell ersättningsplats på Kungsholmen för 7-spelsplanen i Kristinebergs 
strandpark, och delar även oron inför att varken majoriteten eller kontoret förmår sig 
att utesluta att Fredhällsparken exploateras för detta ändamål. En exploatering av 
Fredhällsparken i form av en fotbollsplan medför även högre belastning då spelare, 
föräldrar, ledare och tränare kommer angöra lokala gator för av/upphämtning på 
kvällstid och helger.  
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Ärendet 

Dennis Wedin (M) beskriver i en motion att svar på skrivelse angående 11-
spelsplanen i Kristinebergs strandpark som lämnades i exploateringsnämnden den 22 
augusti 2024 ger en bild av att Fredhällsparken är hotad av exploatering. Motionären 
anser att kungsholmsborna behöver sina parker och gröna lungor och att 
Fredhällsparken därför ska bevaras. 

I syfte att rädda Fredhällsparken från exploatering föreslås i motionen att 
kommunfullmäktige beslutar att uppdra till exploateringsnämnden att undanta 
Fredhällsparken som eventuell ersättningsplats för den 7-spelsplan som behöver 
ersättas. 

Remissammanställning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 
fastighetsnämnden, idrottsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, Samfundet S:t Erik och 
Stockholms Naturskyddsförening. Samfundet S:t Erik och Stockholms 
Naturskyddsförening har inte inkommit med svar. 

Stadsledningskontoret 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 6 november 2024 har i 
huvudsak följande lydelse. 

Enligt kommunfullmäktiges budget är god tillgång till idrottshallar, 
spontanidrottsytor och ett levande idrottsliv i alla delar av staden nödvändigt för att 
fler barn och unga ska få möjlighet att utöva idrott på lika villkor. Utbyggnadstakten 
av idrottsanläggningar ska vara fortsatt hög och långsiktigt hållbar. Befintliga bestånd 
ska rustas och i de fall idrottsytor tas i anspråk av annan bebyggelse ska 
ersättningsytor presenteras innan så sker. 

Stadsledningskontoret konstaterar att genomförandebeslut för projektet Stadshagen 
fattades av kommunfullmäktige 28 maj 2018 (dnr KS 2018/489). Genomförandet av 
detaljplan för Stadshagen (DP 2013-08100) innebär bland annat ombyggnad av 
Stadshagens idrottsplats. En 11-spelsplan tas bort och ska ersättas på annan plats på 
Kungsholmen. Den befintliga idrottsplatsen i Stadshagen får inte rivas förrän det 
finns en ny 11-spelsplan. 

Detaljplanearbete för att studera möjligheterna för en 11-spelsplan i Kristinebergs 
strandpark som ersättning för ovan nämnda fotbollsplanen pågår (DP 2022-08467). 
Denna lokalisering innebär i sin tur att den befintliga 7-spelsplanen i Kristinebergs 
strandpark behöver ersättas, för att det totala antalet fotbollsplaner inte ska minska. 

I kommunfullmäktiges budget för 2024 har exploateringsnämnden, 
fastighetsnämnden och idrottsnämnden fått i uppdrag att utreda möjliga 
ersättningsplatser för 7-spelsplanen. Nämnderna studerar olika alternativ och kommer 
som svar på uppdraget att redovisa möjliga platser för anläggande av en 7-spelsplan 
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på Kungsholmen. Det kan dock konstateras att antalet platser som kan rymma en 
7-spelsplan är mycket begränsat, och anläggande av en ny fotbollsplan i en tät 
innerstadsmiljö innebär stora utmaningar och behov av avvägningar mellan olika 
intressen. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 
beslutar att motion om att rädda Fredhällsparken från exploatering av Dennis Wedin 
(M) besvaras med hänvisning till vad som sägs i stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande. 

Exploateringsnämnden 

Exploateringsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 25 oktober 2024 
följande. 

Exploateringsnämnden beslutar att överlämna exploateringskontorets 
tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

Reservation av Dennis Wedin m.fl. (M), se Reservationer m.m. 

Reservation av Patrick Amofah (C), se Reservationer m.m. 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande daterat den 26 september 2024 har i 
huvudsak följande lydelse. 

Bakgrund  

Genomförandet av detaljplan för Stadshagen, DP 2013-08100, pågår. I detaljplanen 
ingår att bygga om Stadshagens idrottsplats, bland annat ska en 11-spelsplan tas bort 
och ersättas på Kungsholmen. Befintliga idrottsplatsen får inte rivas förrän det finns 
en ny fotbollsplan.  

Planarbete pågår för en 11-spelsplan i Kristinebergs strandpark, DP 2022-08467. En 
större fotbollsplan i strandparken innebär att den befintliga 7-spelsplanen måste 
flyttas. I stadens budget för 2024 har exploaterings-, fastighets- och idrottsnämnden fått i 
uppdrag att utreda möjliga ersättningsplatser för 7-spelsplanen. 

Exploateringskontorets synpunkter  

Arbetet med detaljplan för ny 11-spelsplan i Kristinebergs strandpark pågår och 
samråd planeras kring årsskiftet 2024/2025. Parallellt utreds vart den befintliga 
7-spelsplanen i Kristinebergs strandpark kan flyttas. Ambitionen är att 
ersättningsplats för en ny 7-spelsplan söks i närområdet på Kungsholmen.  

Kontoret kommer att redovisa vilka möjliga platser som finns för en ny 7-spelsplan. 
På Kungsholmen är det begränsat med markområden som inrymmer en 7-spelsplan. 
Det är därför inte lämpligt att i detta skede undanta någon av de friytor/parker som 
finns på Kungsholmen. 
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Fastighetsnämnden 

Fastighetsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 22 oktober 2024 följande. 
Fastighetsnämnden godkänner och överlämnar fastighetskontorets tjänsteutlåtande 
som svar på remissen och beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

Reservation av Henrik Virro m.fl. (M), se Reservationer m.m. 

Reservation av Frank Hojem (C), se Reservationer m.m. 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande daterat den 30 september 2024 har i huvudsak 
följande lydelse. 

Den planerade exploateringen av Stadshagens IP har lett till dominoeffekter som 
påverkar hela Kungsholmen. Då Stadshagens IP exploateras för bland annat bostäder 
försvinner en 11-spelsplan därifrån. Denna plan är planerad att ersättas vid 
Kristinebergs BP, som idag är en 7-spelsplan, men som tidigare varit en 11-spelsplan. 
Den 7-spelsplan som idag ligger där behöver då ersättas på annan plats i närområdet 
för att det totala antalet fotbollsplaner på Kungsholmen inte ska minska. 

Antalet platser som är möjliga att rymma en 7-spelsfotbollsplan är kraftigt begränsade 
på Kungsholmen, liksom i hela innerstaden. Kontoret har tillsammans med 
exploateringskontoret och idrottsförvaltningen ett budgetuppdrag att utreda var en 
kompensation är möjlig. En av de få möjliga platser som idrottsförvaltningen 
bedömer rymma en 7-spelsplan är bredvid den del av Fredhällsparken där det idag 
redan ligger en idrottsyta med tennisbanor. På platsen precis bredvid tennisbanorna 
finns en öppen gräsyta som är kraftigt bullerstörd från trafikleden bredvid, men som 
kan fungera för idrottsändamål som fotbollsträning. Här har det även tidigare funnits 
en fotbollsplan. 

Om denna del av Fredhällsparken skulle undantas från att utredas för 
ersättningsplanen, skulle någon av de kringliggande parkytorna istället bli aktuella. 
Kontoret delar idrottsförvaltningens förslag om att motionen bör avslås. 

Idrottsnämnden 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 22 oktober 2024 följande. 
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens svar på remissen och överlämnar det till 
kommunstyrelsen. 

Reservation av Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L), se Reservationer m.m. 

Reservation av Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M), se Reservationer m.m. 

Särskilt uttalande av Roine Löfgren (SD), se Reservationer m.m. 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 10 september 2024 har i huvudsak 
följande lydelse. 
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Idrottsförvaltningen konstaterar att exploateringen av Stadshagens IP har lett till 
dominoeffekter som påverkar hela Kungsholmen. Då Stadshagens IP exploateras för 
bostäder mm, försvinner en 11- spelsplan därifrån. Denna är planerad att ersättas vid 
Kristinebergs BP, som idag är en 7-spelsplan, men som tidigare varit en 11- 
spelsplan. Den 7-spelsplan som idag ligger där behöver då ersättas på annan plats i 
närområdet för att det totala antalet fotbollsplaner på Kungsholmen inte ska minska. 

Inom de norra delarna av innerstaden behövs, utöver denna ersättningsplan, 
ytterligare 2,5 stycken 11-spelsplaner tillskapas fram till 2027 enligt ”Behov av och 
planerade idrottsanläggningar 2024-2045”. Detta förutsatt att bollplanen på 
Stadshagens IP ersätts fullt ut. 

Antalet platser som är möjliga för att rymma en 7-spelsfotbollsplan är begränsade på 
Kungsholmen, liksom i hela innerstaden. En av de få möjliga platser som kan rymma 
en 7-spelsplan är bredvid den del av Fredhällsparken där det idag ligger tennisbanor. 
Här har tidigare funnits en fotbollsplan. 

Inom Kungsholmen är sedan tidigare just Fredhällsparken en av de två platser som 
identifierats som mest lämpade för placeringar av ersättningsfotbollsplan. Det stora 
behovet av ytor för fotbollsplaner inom de norra delarna av innerstaden, i 
kombination med det begränsade antalet möjliga platser, gör att idrottsförvaltningen 
inte anser att några platser bör undantas för utredning av möjlig placering av en 
ersättningsplan. 

Stadsbyggnadsnämnden 

Stadsbyggnadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 24 oktober 2024 
följande. 

Stadsbyggnadsnämnden beslutar att överlämna kontorets tjänsteutlåtande som svar 
på remissen från kommunstyrelsen och att omedelbart justera paragrafen. 

Reservation av Jonas Naddebo (C), se Reservationer m.m. 

Reservation av Johan Nilsson m.fl. (M), se Reservationer m.m. 

Stadsbyggnadskontorets tjänsteutlåtande daterat den 6 september 2024 har i 
huvudsak följande lydelse. 

Stadsbyggnadskontoret delar synen att Fredhällsparken har stor lokal betydelse. Den 
är även en viktig rekreativ resurs och målpunkt för boende och besökare från andra 
delar av staden. På Kungsholmen, liksom i hela norra innerstaden (Kungsholmen, 
Norrmalm, Östermalm) finns även ett stort tryck på idrottsytor. För att kunna 
tillgodose möjligheter till idrott och motion behöver det finnas tillräckligt med 
idrottsytor i varje stadsdel. Det finns en utmaning att tillgodose behovet av idrottsytor 
på Kungsholmen då det är brist på större sammanhängande ytor som är lämpliga.  

Syftet med det pågående detaljplanearbete för Tennisbollen 1 m fl är att studera 
möjligheter för en 11-spelsplan inom Kristinebergs strandpark, där det idag finns en 
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befintlig 7-spelsplan. 11- spelsplanen ska möta behovet av idrottsytor i innerstaden 
och fungera som ersättning för minskade idrottsytor på nya Stadshagens IP. 
Planarbetet innebär att olika behov inom den täta innerstaden måste lösas på ett 
effektivt och samtidigt ändamålsenligt sätt. Den nya 11-spelsplanen ska på bästa sätt 
inordnas i parken för att tillgodose både behovet av idrottsyta och allmänhetens 
tillgång till parkyta. Placeringen nära Kristinebergs IP gör det möjligt att samnyttja 
omklädningsrum och toalett. 

Om 11-spelsplanen anläggs på den yta där befintlig bollplan finns uppstår behovet av 
att ersätta med en 7-spelsplan i närområdet. Olika alternativ att placera en 
ersättningsplan på Kungsholmen studeras och som nämnts ovan är det en utmaning 
att möta olika intressen i en tät innerstadsmiljö. Skulle det bli aktuellt med 
Fredhällsparken så förutsätter det att stor hänsyn tas till att minimera intrånget i den 
värdefulla parkmiljön. 

Stadsbyggnadskontorets förslag till beslut 

Kontoret föreslår att stadsbyggnadsnämnden godkänner kontorets utlåtande som svar 
på remissen. 
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Reservationer m.m. 

Exploateringsnämnden 

Reservation av Dennis Wedin m.fl. (M) 

Att nämnden beslutar att tillstyrka motionen, samt att därutöver anföra följande:  

På exploateringsnämndens sammanträde den 22 augusti 2024 fick vi svar på vår 
skrivelse angående 11-spelsplanen i Kristineberg. Sammantaget gav kontorets svar en 
bild av att den populära Fredhällsparken är hotad av exploatering. Det hänvisas till att 
utredningen för att hitta en ersättningsplats för 7-spelsplanen fortfarande pågår och att 
en plats möjligen kommer att presenteras i samband med samrådet för Kristinebergs 
bollplan under hösten. Kontorets svar på motionen förstärker tyvärr bara denna bild 
och därmed även våra farhågor kring att Fredhällsparken är hotad. Kontoret skriver 
bland annat att ambitionen är att hitta en ersättningsplats för en ny 7-spelsplan i 
närområdet på Kungsholmen, samt att det inte är lämpligt att i detta skede undanta någon 
av de friytor/parker som finns på Kungsholmen.  

Vi ser naturligtvis fram emot att ta del av det reviderade inriktningsbeslut som planeras 
att redovisas i exploateringsnämnden efter att detaljplan för 11-spelsplan i Kristinebergs 
strandpark varit på samråd. Men våra farhågor om att den rödgröna majoriteten ser den 
populära Fredhällsparken som ett alternativ att exploatera med en fotbollsplan har som 
sagt stärkts genom svaret på motionen. 

Reservation av Patrick Amofah (C) 

a. Att avslå kontorets förslag till beslut.  

b. Att huvudsakligen instämma i motionens intentioner.  

c. Att därutöver anföra följande:  

Centerpartiet har under lång tid drivit frågan om att den uppskattade Fredhällsparken 
måste skyddas från exploatering. Ett växande Stockholm behöver värna sina 
värdefulla parker och grönområden. Vi är eniga med motionärernas uppfattning att 
parken ska undantas som potentiell ersättningsplats på Kungsholmen för 7-
spelsplanen i Kristinebergs strandpark, och delar även oron inför att varken 
majoriteten eller kontoret förmår sig att utesluta att Fredhällsparken exploateras för 
detta ändamål. 
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Fastighetsnämnden 

Reservation av Henrik Virro m.fl. (M) 

Vi tackar förvaltningen för svaret på motionen, men tvingas samtidigt konstatera att 
den populära Fredhällsparken är fortsatt hotad av exploatering. Förvaltningen skriver 
uttryckligen i sitt svar att inga platser bör undantas för utredning av möjlig placering 
av en ersättningsplan. Det beklagar vi. 

Vi ser naturligtvis fram emot att ta del av det reviderade inriktningsbeslut som 
planeras att redovisas i exploateringsnämnden efter att detaljplanen för 11-spelsplan i 
Kristinebergs strandpark varit på samråd. Men våra farhågor om att den rödgröna 
majoriteten ser den populära Fredhällsparken som ett alternativ att exploatera med en 
fotbollsplan har som sagt stärkts genom svaret på motionen. Avslutningsvis finner vi 
det anmärkningsvärt att fastighetskontoret framhåller att de delar 
idrottsförvaltningens förslag om att motionen bör avslås, då idrottsförvaltningen i sitt 
eget remissvar inte föreslår något sådant avslag. Det tyder på att det funnits en 
förvaltningsintern diskussion som inte enhetligt lyfts fram till politiken. 

Reservation av Frank Hojem (C) 

Att nämnden beslutar att bifalla motionen i sin helhet samt att därutöver anföra 
följande. 

Centerpartiet har under många år aktiverat sig i frågan om att inte bygga en 
fotbollsplan i Fredhällsparken. Under 2018 när grönblå tog makten stoppade vi 
planerna på att anlägga den fotbollsplan som de rödgröna hade tänk anlägga i parken. 
Det var tydligt att detta var en stor vinst för de boende i området som vill ha kvar sitt 
grönområde som nyttjas året runt. Ett växande Stockholm behöver värna sina 
värdefulla parker och grönområden. 

Nu är Fredhällsparken återigen hotad för exploatering av en fotbollsplan och de väljer 
att fortsätta utredningen av en möjlig placering vid den tennisbana som ligger där 
idag. En fotbollsplan innebär mer än att man gör Fredhällsparken mindre. Hela 
trafiksituationen kommer att förändras längst parken då föräldrar, ledare och tränare 
kommer ta sig dit och därifrån under vardagskvällar och hela helger. 

Centerpartiet är för att utveckla den befintliga 7-spelsplanen på Kristinebergs BP till 
en 11-spelsplan och ser att det är av största vikt att även 7-spelsplanen kompenseras 
på Kungsholmen. Centerpartiet vill också bevara Fredhällsparken som det 
grönområdet det är idag och därför hitta en annan lösning för att kompensera för den 
7-spelsplan som försvinner. 
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Idrottsnämnden 

Reservation av Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 

1. Att bifalla motionen i sin helhet. 

2. Att därutöver anföra följande: 

Centerpartiet tillsammans med den förra grönblå majoriteten har under många år 
aktiverat sig i frågan om att inte bygga en fotbollsplan i Fredhällsparken. Under 2018 
när grönblå tog makten stoppade vi planerna på att anlägga den fotbollsplan som de 
rödgröna hade tänk anlägga i parken. Det var tydligt att detta var en stor vinst för de 
boende i området som vill ha kvar sitt grönområde som nyttjas året runt. Ett växande 
Stockholm behöver värna sina värdefulla parker och grönområden. 

Nu när socialdemokraterna och co är tillbaka till makten är Fredhällsparken återigen 
hotad för exploatering av en fotbollsplan och de väljer att fortsätta utredningen av en 
möjlig placering vid eller på den tennisbana som ligger där idag. Spontantennisplanen 
är en av få i Stockholm och är av största vikt att den får fortsätta vara kvar. Om det 
istället skulle byggas en fotbollsplan på plats innebär det mer än att man gör parken 
mindre. Hela trafiksituationen kommer att förändras längst Fredhällsparken då 
föräldrar, ledare och tränare kommer ta sig dit och därifrån under vardagskvällar och 
hela helger. 

Centerpartiet och Liberalerna är för att utveckla den befintliga 7- spelsplanen på 
Kristinebergs BP till en 11-spelsplan och ser att det är av största vikt att även 7-
spelsplanen kompenseras på Kungsholmen. Centerpartiet vill också bevara 
Fredhällsparken som det grönområdet det är idag och därför hitta en annan lösning 
för att kompensera för den 7-spelsplan som försvinner. 

Reservation av Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) 

1. Att tillstyrka motionen. 

2. Att därutöver anföra: 

Vi tackar förvaltningen för svaret på motionen, men tvingas samtidigt konstatera att 
den populära Fredhällsparken är fortsatt hotad av exploatering. Förvaltningen skriver 
uttryckligen i sitt svar att inga platser bör undantas för utredning av möjlig placering 
av en ersättningsplan. Det beklagar vi. 

Vi ser naturligtvis fram emot att ta del av det reviderade inriktningsbeslut som 
planeras att redovisas i exploateringsnämnden efter att detaljplanen för 11-spelsplan i 
Kristinebergs strandpark varit på samråd. Men våra farhågor om att den rödgröna 
majoriteten ser den populära Fredhällsparken som ett alternativ att exploatera med en 
fotbollsplan har som sagt stärkts genom svaret på motionen. 
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Särskilt uttalande av Roine Löfgren (SD)  

För Sverigedemokraterna är det viktigt att stadens parker och grönområden bevaras 
och att exploatering helst görs på redan hårdgjorda ytor. 

I Kristinebergs Slottsparks sydöstra hörn planeras för en ny kontorsbyggnad, men 
givet den osäkra efterfrågan på kontorsutrymmen bör staden istället överväga att 
uppföra ett idrottscentrum på den platsen. 7-manna inomhushallen på Spånga BP 
skulle kunna vara förebild, alternativt en 7-manna plan utomhus om luftkvaliteten på 
platsen är tillräckligt god. 

En sådan lösning skulle bättre tillgodose invånarnas behov av idrottsanläggningar på 
Kungsholmen och innerstaden. Om barn och ungdomar tvingas till långa resor för att 
idrotta så ökar risken för att de slutar i förtid, en utveckling som staden skall 
motverka. 

Stadsbyggnadsnämnden 

Reservation av Jonas Naddebo (C) 

1. Att avslå kontorets förslag till beslut. 

2. Att huvudsakligen instämma i motionens intentioner.  

3. Att därutöver anföra följande: 

Centerpartiet har under lång tid drivit frågan om att den uppskattade Fredhällsparken 
måste skyddas från exploatering. När den grönblå majoriteten kom till makten 2018 
stoppades planerna på en fotbollsplan i parken, men under rödgrönt styre är parken nu 
åter hotad. Ett växande Stockholm behöver värna sina värdefulla parker och 
grönområden – där Fredhällsparken är en sådan, och nyttjas året om. 

Centerpartiet är för att utveckla den befintliga 7-spelsplanen på Kristinebergs BP till 
en 11-spelsplan, och ser att det är av största vikt att även 7-spelsplanen kompenseras 
på Kungsholmen. Vi är eniga med motionärernas uppfattning att parken ska undantas 
som potentiell ersättningsplats på Kungsholmen för 7-spelsplanen i Kristinebergs 
strandpark, och delar även oron inför att varken majoriteten eller kontoret förmår sig 
att utesluta att Fredhällsparken exploateras för detta ändamål. En exploatering av 
Fredhällsparken i form av en fotbollsplan medför även högre belastning då spelare, 
föräldrar, ledare och tränare kommer angöra lokala gator för av/upphämtning på 
kvällstid och helger. 
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Reservation av Johan Nilsson m.fl. (M) 

Att stadsbyggnadsnämnden beslutar att tillstyrka motionen samt att därutöver anföra 
följande. 

Vi tackar kontoret för svaret på motionen, men tvingas samtidigt konstatera att den 
populära Fredhällsparken är fortsatt hotad av exploatering. Tyvärr konstaterar vi att 
även stadsbyggnadskontoret inte ser ett intrång i Fredhällsparken som något som bör 
avstyrkas. Det beklagar vi. 

Vi ser naturligtvis fram emot att ta del av det reviderade inriktningsbeslut som 
planeras att redovisas i exploateringsnämnden efter att detaljplanen för 11-spelsplan i 
Kristinebergs strandpark varit på samråd. Men våra farhågor om att den rödgröna 
majoriteten ser den populära Fredhällsparken som ett alternativ att exploatera med en 
fotbollsplan har som sagt stärkts genom svaret på motionen.
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